
СТЕНОГРАМА 
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ПОТУРАЄВ М.Р. Привіт, бачу першого на екрані. Тому з тобою 

першим і вітаюсь. Сашо Божков, привіт. Андрію, привіт. Олександре 

Рафкатовичу, вітаю.  

Андрію Боблях, дивись, нам (нерозбірливо)  має дати все ж таки, коли 

ми там почнемо в Запоріжжі в четвер. То я одразу напишу.  

 

БОБЛЯХ А.Р. Так, я буду щиро вдячний, бо мені ж добратися… 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Я розумію, так. Тобі ж треба розрахувати час. Ну, 

наскільки я знаю, міністр буде їхати з Києва автівкою. Це буде теж достатньо 

рано. Але так, як ми з ним минулого разу їздили якраз в Запоріжжя, то я так 

розумію, що він, в принципі, раніше типу 11-ї години навряд чи там буде. Так 

що, в принципі, ти, якщо будеш їхати десь з Полтави, то ти комфортно 

встигнеш. 

 

БОБЛЯХ А.Р. Так. Дякую. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Просто менше треба бути у дорозі, ніж йому. 

Коротше, як тільки буде інфа, я одразу сповіщаю. Ну там просто, я так 

розумію, що досі не вирішили в Нікополі, чи вони готові взяти на себе ризик 

нас прийняти, бо на початку вони сказали: "Ні, ну ви можете заїхати, але 

одразу в бомбосховище і звідти ні ногою". Ну, нам воно так, знаєш, не дуже 

цікаво. Хоча там "прилітає" кожного дня. Тому звичайно, що вони 

турбуються, що, не дай боже, щось… Але там я б показав… Ну, буде 
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кращий, більш щасливий час, я ще покажу, бо Володимир Михайлович знає, 

там же Січ була дуже знана історично. Там ще за Ющенка, навіть перед 

Ющенком, але за Ющенка там дуже цікаві були археологічні розкопки, там 

частину валів відкопали і артефакти. Навіть є таке припущення, не знаю, чи 

Володимир підтримує таку думку істориків чи ні, що це та сама Січ, на яку 

свого часу приїхав Хмельницький піднімати повстання.  

 

В'ЯТРОВИЧ В.М. Микито, я боюся думати, прямо зараз, поки ми 

розмовляємо, скільки ми пам'яток втрачаємо через підрив Каховської ГЕС.  

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Це жах, Володю. Я ж ті місця дуже добре знаю, бо 

свого часу я сподівався, що там Пінчук профінансує в Нікополі. Він, до речі, 

тоді профінансував археологічні експедиції, дякую йому, цікаві були і 

корисні. Але так, щоб, знаєш, зробити, по-справжньому музеєфікувати ту 

частину і щось там зробити таке, знаєш. Ну, коротше,  якось він втратив 

натхнення, трохи переключився на сучасне мистецтво.  

Але, тим не менше, там дуже цікаво, так. І я… (Не чути)    

 

КНЯЖИЦЬКИЙ М.Л. Це тільки у мене Микита зник чи в принципі 

зник? 

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ.  У всіх. 

 

КНЯЖИЦЬКИЙ М.Л.  Ви всі тут, а Микита зник. (Сміх)  

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Друзі, я пропоную що зробити зараз? Якщо ми 

зберемо, я сподіваюсь, що збереться кворум, ми зараз швиденько 

переголосуємо.  
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Я потім хочу так зробити, щоби ми попросили запрошених тих, які у 

нас не відносяться до другого питання порядку денного, а саме з цього 

можливого висновку Венеційської комісії, щоби запрошені всі нас залишили, 

з усією повагою. Щоб ми залишилися тільки члени комітету і співробітники 

секретаріату і зупинили запис і поговорили між собою. Я хочу поділитися 

теж там певними речами, які є. 

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ.  Всім привіт! 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Привіт! 

Поки не схильний я публічно оголошувати, щоб це не викликало 

певних дипломатичних ускладнень. 

Так, у нас є кворум. А чи є у нас, підкажіть мені, будь ласка, колеги з 

секретаріату, чи є у нас кваліфікована більшість? 

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ.  У нас зараз 12. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Чудово, у нас є кваліфікована більшість.  

Павле Миколайовичу, привіт. 

 

СУШКО П.М. Вітаю. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Ми теж тебе вітаємо. Дякую, що приєднався.  

Колеги, на порядку денному фактично у нас два питання. Є зауваження 

до порядку денного, колеги? Якщо немає, прошу голосувати. Колеги, хто за 

те, щоби підтримати запропонований порядок денний, прошу голосувати.  

Колеги, хто за те, щоб підтримати запропонований порядок денний, 

прошу голосувати. 

Потураєв – за.  
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АБДУЛЛІН О.Р. Абдуллін – за.  

 

САНЧЕНКО О.В. Санченко – за.  

 

КОНСТАНКЕВИЧ І.М. Констанкевич – за.  

 

БОБЛЯХ А.Р. Боблях – за.  

 

ПАВЛЕНКО Ю.О. Павленко – за.  

 

СКРИПКА Т.В. Скрипка – за.  

 

НАЛЬОТОВ Д.О. Нальотов – за.  

 

ЛЕРОС Г.Б. Лерос – за.  

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дякую. 

Колеги, хто проти? Хто утримався? 

Дякую. Рішення прийнято одноголосно.  

 

БОГУЦЬКА Є.П. Богуцька – за.  

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дякую, пані Лізо. 

Колеги, я завчасно надіслав оцю редакцію, яку попросили юристи. Це 

навіть не нова редакція, просто відредагована там частиночка маленька у  

8374. Давайте її вже підтримаємо і винесемо, щоб цей закон пройшов. Я 

сподіваюсь, що зауважень немає, бо хоча б з цим… 
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В'ЯТРОВИЧ В.М. Мені цікаво, які зауваження були вже й до 

попередньої версії. Я зі скепсисом ставився до попередньої версії. Не 

розумію, навіщо ми це ще трошки вихолощуємо. І зараз ми далі…  

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дивись, воно не вихолощується. Володимире 

Михайловичу, ти ж бачив поправку. Воно не вихолощується жодним чином. 

Це вони для себе відпрацьовували механізм документообігу фактично між 

собою: суди, Мін'юст, Офіс, РНБО. Ну оце ось все. Ну нехай вже воно буде. 

Вони вважають, що так воно буде працювати, ну нехай вже працюють. Давай 

проголосуємо і вони дадуть результати, тоді будемо щось вирішувати. Бо 

воно на нас висить. Виходить, що… Ну, звичайно, що не ми притримуємо, і я 

про це публічно казав.  

 

В'ЯТРОВИЧ В.М. У першій версії в нас були терміни, було чітке 

зобов'язання суду. Зараз в цій версії суд нічого не зобов'язаний.  

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дивись, воно там буде працювати.  

 

В'ЯТРОВИЧ В.М. Я попереднього разу утримався, цього разу теж 

утримуюся, тому що мені здається, що ми просто втрачаємо час. Я не бачу 

підстав для того, щоб ми постійно поверталися з такими правками. На мою 

думку, закон кращим не стає.  

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Володимире Михайловичу, маєш повне право на таку 

точку зору. Я сподіваюсь, що ти помиляєшся. 

 

В'ЯТРОВИЧ В.М. Я теж сподіваюсь.  
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ПОТУРАЄВ М.Р. Сподіваюсь. Хоча не впевнений, що ти помиляєшся. 

Абсолютно розумію твоє рішення утриматися. Але давайте вже випхнемо 

його в зал і далі подивимося, як він буде працювати.  

Колеги, хто за те, щоб повернутися до перегляду висновку 

законопроекту номер 8374, прошу голосувати.  

Потураєв – за. 

 

БОЖКОВ О.В. Божков – за. 

 

АБДУЛЛІН О.Р. Абдуллін – за. 

 

САНЧЕНКО О.В. Санченко – за. 

 

БОБЛЯХ А.Р.  Боблях - за. 

 

СКРИПКА Т.В. Скрипка – за. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дякую, Тетяно Василівно. 

Колеги, хто проти? Хто утримався? Володимир Михайлович. 

 

ФЕДИНА С.Р. Федина – утрималася. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дякую, Софіє Романівно. Вітаю, до речі. 

 

ФЕДИНА С.Р.  Доброго дня. 

 

ЛЕРОС Г.Б. Лерос – утримався. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дякую, Гео Багратовичу. 
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Утрималося – 3. 

Рішення прийнято, наскільки я розумію. 

Колеги, хто за те, щоб підтримати редакцію комітету, яка була вам 

надана в цьому законопроекті? Хто за те, щоб підтримати таке рішення, 

прошу голосувати. 

Потураєв – за. 

 

КНЯЖИЦЬКИЙ М.Л.  Княжицький – за. 

 

САНЧЕНКО О.В. Санченко – за. 

 

БОБЛЯХ А.Р. Боблях – за. 

 

КОНСТАНКЕВИЧ І.М. Констанкевич – за. 

 

СУШКО П.М. Сушко – за. 

 

НАЛЬОТОВ Д.О. Нальотов – за. 

 

БОГУЦЬКА Є.П. Богуцька – за. 

 

АБДУЛЛІН О.Р. Абдуллін – за. 

 

СКРИПКА Т.В. Скрипка – за. 

 

ПАВЛЕНКО Ю.О. Павленко - за. 

 

ЛЕРОС Г.Б. Лерос – за. 
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ПОТУРАЄВ М.Р. Дякую. 

Колеги, хто проти? Хто утримався?  

Володимире Михайловичу? 

 

В'ЯТРОВИЧ В.М. В'ятрович – утримався.   

 

ФЕДИНА С.Р. Софія Федина теж. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Відповідно. 

Дякую, колеги.  

Хто за те, щоб рекомендувати Верховній Раді прийняти законопроект з 

урахуванням прийнятої нами поправки 8374 за основу і в цілому на 

найближчому пленарному засіданні? Прошу голосувати. 

Потураєв – за. 

 

КОНСТАНКЕВИЧ І.М. Констанкевич – за. 

 

САНЧЕНКО О.В. Санченко – за. 

 

БОЖКОВ О.В. Божков – за. 

 

БОГУЦЬКА Є.П. Богуцька – за. 

 

БОБЛЯХ А.Р. Боблях – за. 

 

АБДУЛЛІН О.Р. Абдуллін – за. 

 

СУШКО П.М. Сушко – за. 
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СКРИПКА Т.В. Скрипка – за. 

 

ПАВЛЕНКО Ю.О. Павленко – за.  

 

ЛЕРОС Г.Б. Лерос – за. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дякую. 

Колеги, хто проти? Хто утримався?  

Володимире Михайловичу? 

Софіє Романівно? 

 

ФЕДИНА С.Р. Федина – утрималася. Так. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дякую. Зараховано. 

Колеги, рішення прийнято. Питання пройдено. 

Колеги, я на цьому прошу, за можливості, залишитися всіх членів 

комітету, хто зможе... 

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ.  Микито Руслановичу, закрийте, будь ласка, комітет, 

а потім будемо про друге питання говорити. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Чекайте, у нас друге є питання. Навіщо я його буду 

закривати? Чи я зобов'язаний це зробити? 

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ.  Так, ви зобов'язані це зробити, Микито Руслановичу. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Добре. 

 

В'ЯТРОВИЧ В.М. А воно у нас у порядку денному? 
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ПОТУРАЄВ М.Р. Ну, так. Ми ж домовлялися: воно в порядку денному, 

ми просто хочемо обговорити це з членами комітету і з присутністю 

працівників секретаріату. 

 

ФЕДИНА С.Р. Звичайно. Не треба закривати комітет. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Обговоримо і закриємо. 

 

СУШКО П.М. А хто пропонує закрити? 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. А я от не зрозумів. Юлю, це ти ввела?  

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ.  Це Віталій пропонував закрити комітет.  

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ. Так в порядку денному стоїть лише одне питання і 

"Різне".  

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Так в "Різному" ми домовлялись в чаті, що... Ну нам 

голосувати нічого не треба по другому питанню. Просто я не бачу 

необхідності зараз його закрити.  

 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ.  І якби залишались лише члени комітету просто.  

 

В’ЯТРОВИЧ В.М. Якщо є необхідність,  хай обґрунтують, хай скажуть.  

 

КНЯЖИЦЬКИЙ М.Л. Колеги, дивіться, в принципі, я думаю, що не це 

принципове питання щодо закриття, тому що за що переживає апарат, 

оскільки ми обговорюємо болючі питання, які пов’язані, з одного боку, 
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наших міжнародних зобов’язань, а з іншого боку, того, що є важливим для 

кожного з нас, то, можливо, апарат просто не хотів, щоб вівся запис. Я не 

бачу тут насправді для себе нічого секретного, ми можемо абсолютно, це ж 

обговорення. Тобто кожен з нас може висловити свою точку зору. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Я просто хотів розповісти, хто там допомагає, які 

там, знаєш, от оці от розклади, що відбувається, що я знаю. Потім 

поділимось, що  хто знає, щоб просто, це ж  інсайди, я просто не хотів, щоб 

вони транслювались під запис. 

 

КНЯЖИЦЬКИЙ М.Л. Ми можемо провести, комітет не закривати, 

проголосувати, щоб була наступна частина засідання комітету закритою. 

Таким чином триватиме, запис не буде вестись.  

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Чудово. 

Колеги, прошу проголосувати за рішення, яке пропонує Микола 

Леонідович Княжицький. Хто за те, щоб підтримати  пропозицію  Миколи 

Леонідовича, прошу голосувати.  

Потураєв – за.  

 

ФЕДИНА С.Р. Федина – за.  

 

САНЧЕНКО О.В. Санченко – за.  

 

СУШКО П.М. Сушко – за. 

 

АБДУЛЛІН О.Р. Абдуллін – за.  

 

ЛЕРОС Г.Б. Лерос – за. 
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СКРИПКА Т.В. Скрипка – за.  

 

БОГУЦЬКА Є.П. Богуцька - за. 

 

ПОТУРАЄВ М.Р. Дякую. 

Колеги, отже пропозиція прийнята. Прошу зупинити запис. Дякую.  

   

(На цьому стенографування засідання комітету припиняється) 

 


